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Undervisningsminister Bertel Haarders skriftlige svar til medlem af Folketinget Marlene Harpsøe (DF)
på spørgsmål af 27.august 2009 (nr. S 2956)

”Vil ministeren i forbindelse med finanslovforhandlingerne og KL-forhandlingerne presse 
kommunerne til at tage problemet med lange ventetider på produktionsskolerne alvorligt, og vil 
ministeren give en håndfast garanti for, at ventelisterne på produktionsskolerne nedbringes?”

Svar:

Undervisningsministeriet har i juni 2009 undersøgt omfanget og varigheden af ventelister på produkti-
onsskoler. Det fremgik, at ventetiden på daværende tidspunkt varierede fra 3-4 uger til 2-4 måneder for 
enkelte skoler. Ventelisternes omfang skal blandt andet ses i lyset af, at antallet af produktionsskoler er 
faldet fra 100 i 2006 til 78 i 2009, jf. udviklingen i antallet i årselever. Flere skoler er dog allerede i færd 
med at udvide kapaciteten for at imødekomme den øgede efterspørgsel. Aktivitetsindberetningerne for 
1. halvår af 2009 viser en stigning på ca. 30 pct. i forhold til 1. halvår af 2008.

Produktionsskoler etableres som uafhængige selvejende institutioner med en bestyrelse, der varetager 
den overordnede ledelse af den enkelte skole, jf. §§ 4, 5 og 6 i produktionsskoleloven og lovbekendtgø-
relse nr. 785 af 6. juli 2006 om bekendtgørelse af lov om produktionsskoler. I bestyrelsen kan deltage 
repræsentanter for kommunalbestyrelsen, der yder grundtilskud til skolen. Uafhængighedskravet frem-
går blandt andet af, at kommunalbestyrelsesmedlemmer eller andre offentlige repræsentanter ikke kan 
udgøre et flertal i bestyrelsen.

Kommunalbestyrelser kan yde et grundtilskud svarende til det beløb, der fastsættes i de årlige finanslo-
ve eller et højere beløb, jf. produktionsskolelovens § 9, stk. 1 og 6. Af produktionsskolelovens § 10 
fremgår det yderligere, at staten skal yde tilskud til produktionsskoler, hvis skolen modtager grundtil-
skud. 

Jeg har tidligere i et svar til spørgsmål nr. 350 (Alm. del) for Uddannelsesudvalget givet udtryk for, at 
jeg har fuld tillid til, at kommunerne er bevidste om deres muligheder for at løse opgaven med at få 
nedbragt ventelisterne på produktionsskoler.

Jeg vil dog løbende følge udviklingen med henblik på vurdering af, hvorvidt der eventuelt er behov for 
andre initiativer.
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